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Protokół 

z posiedzenia V sesji Rady Gminy w Rozprzy odbytej w dniu 30 marca 2011 roku . 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie 12-tej  w sali nr 3 Urzędu Gminy w Rozprzy. 

 

Punkt 1 

Otwarcie obrad i stwierdzenie i quorum 

 

Obrady prowadził  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel. Powitał radnych oraz osoby 

biorące  udział w sesji. W obradach  uczestniczyło 14 radnych. 

Nieobecny usprawiedliwiony był radny Krzysztof Biegański. 

Lista obecności w załączeniu protokółu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Janusz Jędrzejczyk  Wójt Gminy 

Artur Cubała   Zastępca Wójta 

Bożena Nagrodzka  Sekretarz Gminy 

Bogdan Górecki  Skarbnik Gminy  

Jan Życiński   Dyrektor ZGK 

Ewa Góral-Zielonka  Radca Prawny        

 

W trakcie omawiania punktów porządku obrad na posiedzenie byli zapraszani pracownicy, 

którzy przygotowywali projekty uchwał na sesję. 

                 

Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad i przyjęcie  protokółu z IV sesji Rady Gminy 

 

Zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z powyższym, realizowany był  

w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz przyjęcie protokółu z  IV sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami . 

4. Zmiany budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2011 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2012 rok w budżecie Gminy 

Rozprza. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej  

           w Rozprzy gospodarowania  lokalami wchodzącymi w skład mienia komunalnego   

           Gminy Rozprza 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego gminy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Piotrkowskiemu  

przez Gminę Rozprza na realizację  zadań w zakresie bieżącego utrzymania dróg. 
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9. Powołanie Komisji Statutowo – Regulaminowej. 

10. Podjęcie uchwały upoważnienia Wójta Gminy do dokonania  rozliczenia nakładów 

poniesionych  na budynek znajdujący  się na działce 476 w Białocinie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do międzygminnego magazynu zarządzania 

kryzysowego. 

12. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Protokół z IV sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

 

Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk przedstawił bieżące sprawy Gminy. 

Mówił między innymi o: 

- odbytych zebraniach sprawozdawczo-wyborczych w 35 sołectwach. Sprawy poruszane na 

zebraniach przez mieszkańców to przede wszystkim naprawa dróg, kopanie rowów, 

oświetlenie uliczne - budowa nowych punktów świetlnych. Zgłaszano uwagi dotyczące 

działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej, Spółki Wodnej, a także Urzędu Gminy. 

 

- wysyłanych do mieszkańców pismach w sprawie udokumentowania odbioru odpadów 

stałych co wiąże się  z mobilizacją wszystkich mieszkańców do zawierania umów z Zakładem 

Gospodarki Komunalnej na odbiór odpadów stałych, ze względu na zanieczyszczanie lasów 

 i rowów przydrożnych  

 

- zatrudnieniu w ramach prac interwencyjnych i staży – pomoc skierowano do osób 

najbardziej potrzebujących, 

 

-  odbytym spotkaniu z radnymi i sołtysami z rejonu Niechcic w sprawie zagospodarowania 

budynku po byłym domu kultury w Niechcicach. Ustalono, aby przeprowadzić 

inwentaryzację obiektu i ogłosić konkurs dotyczący pomysłu na zagospodarowanie obiektu. 

 

-  mającym się odbyć w dniu 2 kwietnia br. spotkaniu z mieszkańcami miejscowości Wola 

Niechcicka Stara, Gieski i Wroników  w związku z planowaną inwestycją polegająca na 

budowie 10 elektrowni wiatrowych w tych miejscowościach. 

 

Następnie Wójt poinformował o: 

-  odbytym w dniu 22 marca br. końcowym odbiorze oczyszczalni ścieków w Niechcicach 

wykonywaną przez firmę FAMBUD ze Skierniewic. Państwowy inspektor Nadzoru 

Budowlanego udzielił pozwolenia na użytkowanie, 

 

-  wykonanym i przekazanym projekcie do Urzędu Gminy na budowę sieci kanalizacyjnej wraz 

z przyłączem do budynku wielorodzinnego przy ul. Częstochowskiej w Niechcicach. Obecnie 

zawierane są umowy użyczenia terenu na cele budowlane, co jest niezbędne do dokonania 

zgłoszenia do Wydziału Architektury, 

 



3 

 

- zakończonej budowie studni wierconej w m. Lubień , wykonano obudowę i uruchomiono 

pompy, 

 

- konieczności przeprowadzenia ponownie rozmów z właścicielem Tartaku w Rozprzy  na 

przejście z siecią wodociągową do posesji  położonych w Ignacowie, 

 

-  skorygowaniu przez projektanta projektu budowlanego na budowę drogi przez wieś Pieńki 

o zakres odwodnienia przy  posesji Pieńki 1. Obecnie w trakcie przygotowywania jest 

specyfikacja do przetargu nieograniczonego na budowę drogi, 

 

-  przygotowanym zakresie prac projektowych oraz zapytania cenowego na przebudowę 

przepustu w m. Bagno, 

 

-  złożonym wniosku do Urzędu Marszałkowskiego o dotację  w  wysokości 189.000 zł na 

modernizację   drogi dojazdowej do pól w Starej Wsi, 

 

- przygotowywanej specyfikacji istotnych warunków zamówienia do przetargu 

nieograniczonego na przebudowę bloku żywieniowego oraz odwodnienia budynku szkoły 

podstawowej  w Rozprzy, 

 

-  wykonanym oświetleniu drogowym we Wronikowie, 

 

- wyznaczonym terminie składania ofert na dzień  14 kwietnia br. na termomodernizację 

budynku komunalnego w Rozprzy  ( apteka , Gminny Zespół Oświaty), 

 

-  zakończonym zadaniu związanym z adaptacją pomieszczeń na poddaszu w budynku 

komunalnym  na potrzeby Ośrodka Pomocy Społecznej w Rozprzy, 

 

- potrzebie wykonania geodezyjnej  inwentaryzacji  powykonawczej w budynku komunalnym 

w Bagnie  oraz ogrodzenia działki, 

 

-  potrzebie zwiększenia wydatków o 4.000  zł do dokończenia inwestycji pn. „Przebudowa 

pomieszczeń na stadionie w Niechcicach”.                  

 

Następnie Wójt mówił o przeprowadzonych postępowaniach poniżej 14 tys. euro  

dotyczących bieżących wydatków na wykonanie: 

- dokumentacji projektowo- kosztorysowej odbudowy drogi w m. Stara Wieś po ogłoszeniu 

informacji w BIP-ie zgłosiło się 10 biur projektowych. 

Najniższą cenę zaproponowała Firma EUROBUD ze Skierniewic tj.8.487.00 zł brutto, 

 

-  dokumentacji projektowo- kosztorysowej systemu odwodnienia rejonu skrzyżowania drogi 

w miejscowości Stara Wieś, po ogłoszeniu w BIP-ie zgłosiło się 6 biur projektowych.  

Najtańsza firma z Sulejowa zaproponowała wykonanie projektu za cenę 8.364,00 zł. 

 

Natomiast przetarg na dostawę kruszywa drogowego do modernizacji i bieżących remontów 

dróg wygrało Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe KRUSZYWOSORT z Radomia. 
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Wynajem równiarki i walca drogowego - sprzętu do bieżącego utrzymania dróg Firma Usługi 

Ogólnobudowlane z Domiechowic koło Bełchatowa. 

 

 

Punkt 4 

Zmiany budżetu i w budżecie Gminy na 2011 rok 

 

Propozycje zmian budżetu i w budżecie  Gminy na 2011 rok i  uzasadnienie otrzymali radni 

wraz z porządkiem obrad na sesję. 

Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy analizowała propozycje 

zmian i wydała pozytywną  opinię,  która stanowi załącznik do protokółu. 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki omówił proponowane zmiany w planie dochodów 

budżetowych i wydatków budżetowych. 

Poinformował, że  w planie dochodów wprowadzono: 

-  dotację z Urzędu Marszałkowskiego na modernizację drogi dojazdowej  do gruntów  

w Starej Wsi w kwocie 150.000 zł, 

-  dochody Ośrodka  Pomocy Społecznej w wysokości 1.550 zł wynikające z rozliczeń  

z Urzędem Pracy. 

Natomiast zmniejszenia w planie wydatków dotyczą: 

-  zmniejszenia części oświatowej subwencji ogólnej  o kwotę  71 617 zł , 

-  wycofania środków w wysokości 833.000 zł pochodzących z dotacji na budowę kompleksu 

sportowego „Orlik” spowodowane rezygnacją z inwestycji. 

 

Zmiany w planie wydatków powiązane są ze zmianami w planie dochodów budżetowych. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Misztela Wojciech – pytał na jaki cel została przydzielona dotacja przedmiotowa dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy. 

 

Dotacja dotyczy powierzenia zadań Zakładowi Gospodarki Komunalnej za administrowanie  

lokalami wchodzącymi w skład mienia komunalnego Gminy – odpowiedział Skarbnik Gminy 

Bogdan Górecki  

Wójt Janusz Jędrzejczyk dodał, że w dalszej części obrad  jest projekt uchwały w sprawie 

powierzenia ZGK gospodarowania lokalami wchodzącymi w skład mienia komunalnego 

Gminy Rozprza i dotacja dotyczy zadań wyszczególnionych w uchwale. 

 

Radny Janusz Misztela pytał co będzie obejmowało zadanie pn.„Budowa boiska 

wielofunkcyjnego  przy Szkole Podstawowej w Rozprzy”, na które zaplanowano w budżecie 

kwotę 300.000 zł, natomiast wcześniej w planie dochodów budżetowych usunięto środki 

pozyskane z Urzędu Marszałkowskiego  na budowę kompleksu sportowego „Orlik”  

w wysokości 833.000 złotych. 

 

Ustosunkowując się do pytania radnego Wójt Janusz Jędrzejczyk  zapoznał Radę z informacją  

z Referatu Infrastruktury i Rozwoju Gminy dotyczącą kosztów budowy boiska sportowego 

„Orlik”, a następnie jego utrzymaniem.  

 Informacja w załączeniu protokółu.  
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W związku z tym, że nie stać Gminy na budowę takiego boiska , a w późniejszym czasie na 

jego utrzymanie, zarezerwowano wstępną kwotę w wysokości 300.000 zł na budowę boiska 

wielofunkcyjnego. Boisko takie było wcześniej planowane do budowy.  Są nawet wstępne 

koncepcje, z których można będzie skorzystać. 

 

Radny Janusz Misztela uważał, że zmiany winny być dokonywane w momencie znanej kwoty 

na zadanie. 

 

Przegłosowano projekt uchwały. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę nr V/30/11 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2011 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2012 rok 

 

Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk poinformował, że na spotkaniu sołtysów zasięgnięto opinie 

34 sołtysów Gminy Rozprza i tylko 6 sołtysów było za utworzeniem funduszu, natomiast 

pozostali sołtysi byli przeciwni. 

Sołtysi byli za tym, aby kontynuowana była zasada wyodrębniania w budżecie środków „do 

dyspozycji sołectw”, z których realizowane są przedsięwzięcia określone we wnioskach  

składanych przez sołtysów do 30 września. 

Przygotowany projekt uchwały dotyczył nie wyodrębniania w budżecie Gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

 

Radna Kułak - Pełka – była przeciwna odrzucaniu funduszu sołeckiego. Uważała, że powinni 

wypowiedzieć się sołtysi i przedstawiciele rad sołeckich. 

 

Radna Elżbieta Piątek pełniąca jednocześnie funkcję sołtysa uznała, że dla sołtysów 

łatwiejsza jest kontynuowana dotychczasowa zasada składania wniosków. 

 

Radny Czesław Kowalczyk sołtys sołectwa Mierzyn potwierdził, że na naradzie sołtysów był 

za tym, aby fundusz sołecki powstał. 

 

Radny Janusz Misztela proponował przyjąć uchwałę w formie takiej jaka została 

przygotowana, ponieważ prace w sołectwach i tak są wykonywane. 

Natomiast w przyszłym roku wydzielić taki fundusz. 

 

Przegłosowano projekt uchwały. 

W wyniku głosowania przy dwóch głosach przeciwnych i dwóch wstrzymujących przyjęto 

    

Uchwałę nr V/31/11 

w sprawie nie wyodrębniania w budżecie środków stanowiących fundusz sołecki 
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Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Rozprzy 

gospodarowania lokalami wchodzącymi w skład mienia komunalnego  Gminy Rozprza. 

 

Projekt uchwały określa zasady zarządu  zabudowanymi nieruchomościami wraz z lokalami  

w budynkach, wchodzących  w skład mienia komunalnego Gminy Rozprza przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Rozprzy. Organ gminy działając na podstawie ustawy  

o samorządzie gminnym  może wydawać akty prawa miejscowego w zakresie  zasad zarządu 

mieniem komunalnym gminy poinformowała Kierownik Referatu Komunalnego Pani 

Małgorzata Wrzeszcz. 

 

Przy jednym głosie wstrzymującym przyjęto  

 

Uchwałę nr V/32/11 

w sprawie  powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej  Gminy w Rozprzy 

gospodarowania lokalami wchodzącymi w skład mienia komunalnego  Gminy Rozprza 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji  

przedmiotowej  dla samorządowego zakładu budżetowego 

 

Proponowana stawka jednostkowa dotacji przedmiotowej wynika z przyjętej   

w poprzednim punkcie uchwały w sprawie powierzenia ZGK  gospodarowania mieniem 

komunalnym. 

 

Radny Misztela Wojciech pytał czy dzienna stawka mnożona była przez 360 dni. Zdaniem 

radnego należało odliczyć dni wolne od pracy. 

 

Dyrektor ZGK Jan Życiński odpowiedział, że jest to kwota uśredniona, natomiast zgodnie  

z przyjętą uchwałą dotyczącą powierzenia w administrowanie mienia komunalnego 

skalkulowana  kwota nie odzwierciedla wszystkich zadań w uchwale na administrowanie 

mieniem komunalnym. 

 

Przy jednym głosie wstrzymującym przyjęto  

 

Uchwałę nr V/33/11 

w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego  gminy 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
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Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Piotrkowskiemu  

przez Gminę Rozprza na realizację  zadań w zakresie bieżącego utrzymania dróg 

 

Inspektor  Edmund Gałkowski poinformował, że  związku z podjęciem współpracy Gminy 

Rozprza z Powiatem Piotrkowskim w zakresie bieżącego utrzymania dróg powiatowych  

i gminnych na terenie Gminy Rozprza. Powiat Piotrkowski  deklaruje przejęcie zadań  

z zakresu wykonania remontów cząstkowych przy użyciu emulsji i grysów na drogach 

gminnych o nawierzchni bitumicznej w sezonie letnim, natomiast Gmina Rozprza w zamian 

deklaruje przejęcie zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg oraz prac porządkowych 

związanych z wykaszaniem rowów i wycinką krzewów. 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

 

Uchwałę nr V/34/11 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Piotrkowskiemu   

przez Gminę Rozprza na realizację zadań w zakresie bieżącego utrzymania dróg 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 9 

Powołanie doraźnej Komisji Statutowo- Regulaminowej 

 

Rada Gminy wyraziła zgodę na powołanie  doraźnej Komisji Statutowo-Regulaminowej, 

celem dokonania analizy Statutu Gminy oraz statutów gminnych jednostek pomocniczych. 

 

W powyższej sprawie przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr V/35/11 

  

Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do dokonania rozliczenia 

nakładów poniesionych  na budynek znajdujący  się na działce nr 476 w Białocinie 

 

Kierownik Referatu Komunalnego Małgorzata Wrzeszcz wyjaśniła, że działka nr 476  

w Białocinie została skomunalizowana na rzecz Gminy Rozprza. 

Na działce tej Gminna Spółdzielnia „SCH” wybudowała z środków własnych sklep.  

Według rzeczoznawcy majątkowego wartość budynku została oszacowana na kwotę 8.400 zł. 

 

Radny Janusz Misztela był za tym, aby Rada Gminy przyjęła uchwałę, a tym samym 

upoważniła Wójta do dokonania rozliczeń nakładów poniesionych na budowę sklepu. 

Po przejęciu wnioskował o przekazanie Jednostce OSP w Białocinie. 

 

Przyjęto jednogłośnie  
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Uchwałę nr V/ 36/11 

w sprawie upoważnienia Wójta Gminy dokonania rozliczenia  

nakładów poniesionych na budynek znajdujący  się na działce  nr 476 w Białocinie 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do międzygminnego 

magazynu  zarządzania kryzysowego 

 

Rada Gminy wyraziła zgodę na współdziałanie z Powiatem Piotrkowskim w zakresie 

prowadzenia i utrzymania magazynu środków niezbędnych do zarządzania kryzysowego. 

 

Przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr V/37/11 

w sprawie współdziałania z Powiatem Piotrkowskim 

 

Uchwała w załączeniu. 

 

Punkt 12 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Gemel zapoznał z pismami , które wpłynęły do Rady Gminy  

w sprawie: 

 

1/ zwiększenia kwoty środków finansowych przyznanych dla Sołectwa Romanówka do 

wykorzystania roku 2011, 

 

2/  budowy 10 elektrowni  wiatrowych wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną drogami 

oraz oświadczenie inwestora, iż usunie wszelkie szkody drogowe powstałe w wyniku 

realizacji inwestycji. 

 

Radna Jadwiga Kułak – Pełka poruszyła sprawę odpadów wielkogabarytowych.  

Wnioskowała o przeprowadzanie takich akcji na potrzeby mieszkańców. 

Radna nawiązała do prowadzonej akcji „kosz w każdym gospodarstwie”. Uznała, że inaczej 

winno potraktować się osoby starsze oraz takie, które okresowo przebywają na działkach. 

 

Radny Wojciech Misztela wnioskował o usunięcie trzech świerków w miejscowości Bryszki 

przy posesji P. Jończyka ze względu na  słabą widoczność.  

 

Dyrektor ZGK Jan Życiński ustosunkował się do wniosku dotyczącego odpadów  

- sprawa odpadów wielkogabarytowych poruszana była na naradzie sołtysów i będzie 

dostosowana do potrzeb danej miejscowości, a umowy na wywóz odpadów stałych 

zawierane są również okresowo. 
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Kierownik Referatu Komunalnego przekazała następujące informacje: 

1/ w dniu 3 kwietnia 2011 roku odbędą się wybory do  Izb Rolniczych , 

2/  od 1 kwietnia do 30 czerwca br. przeprowadzany będzie spis powszechny ludności 

 i mieszkań. 

 

 

Punkt 13 

Zakończenie obrad 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Gemel podziękował obecnym za udział w sesji. 

Obrady zakończono o godzinie 15.25. 

 

 

                                                                                                                Przewodniczący Rady  

 

                                                                                                                       Tomasz Gemel 

Protokółowała: 

K. Dobrowolska  

 

 

                                                                          

 

 

 

 

 

 

 


